
PROTOKÓŁ NR 3/2018 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa  
w dniu 19.03.2018 r.  

 

 

Obecni: 

Według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Rolnictwo w mieście. 

2. Sprawy bieżące.  

3. Przyjęcie Protokołu nr 2/2018 z posiedzenia komisji w dniu 12.02.2018 r.  

 

Przewodniczący komisji Dariusz Czapiewski przywitał zaproszonych Gości oraz członków komisji. 

Stwierdził, że posiedzenie komisji zostało zwołane prawidłowo oraz obecnych jest ponad 50% 

członków komisji, wobec tego może ona podejmować wiążące wnioski. 

Następnie przedstawił wyżej podany porządek posiedzenia, do którego nie wniesiono uwag. 

 

 

 

Ad 1 

 

Temat rolnictwo w mieście przedstawił Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Odpadami.  

 

Radna M. Sitko przedstawiła wspólne problemy zgłaszane przez rolników, i tak: 

 niszczenie upraw przez zwierzynę leśną 

 

Pan S. K. poinformował, że wystąpiono z pismem do Lasów Państwowych i Gminy Bieruń w sprawie 

zmniejszenia populacji zwierzyny leśnej.      

 

 zamykanie dróg gminnych i dojazdów do pól, przez które przebiegają tory kolejowe 

 

Burmistrz Miasta poinformował, że zamykanie przejazdów kolejowych jest związane z pewną 

polityką Polskich Linii Kolejowych, które dużą uwagę przywiązują do bezpieczeństwa. Dochodziło 

w całej Polsce do dość dużej ilości wypadków na niestrzeżonych przejazdach i Polskie Linie Kolejowe 

postanowiły, tam gdzie nie są w stanie zapewnić bezpieczeństwa poprzez automatyczne rogatki, czy 

ustawienie posterunków kolejowych, zmniejszać ilość przejazdów kolejowych. Gmina wielokrotnie 

interweniowała oraz szukała szerokiego poparcia, aby przejazd kolejowe na ul. Piaskowcowej został 

otwarty, ale niestety nie udało się do tego doprowadzić. Wskazywano, że są inne alternatywne drogi 

dojazdu do tych nieruchomości. Jest szansa utrzymania przejazdu przez tory kolejowe na 

ul. Hodowlanej pod warunkiem, że powiat przejmie tę drogą, jako powiatową łączącą dwie gminy 

Bieruń i Lędziny oraz zapewni odpowiednie warunki bezpieczeństwa w tym miejscu.   
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Pan S. K. zapytał, czy będzie zamknięty przejazd kolejowy na ul. Dolomitowej. 

 

Burmistrz Miasta odpowiedział, że na chwilę obecną nie ma informacji w tym zakresie. 

 

Prezes Bieruńskiej Spółki Wodnej zwróciła uwagę, że zwierzyna leśna stwarza zagrożenie nie tylko 

dla upraw, ale także dla użytkowników dróg. 

 

Radny P. Świerkosz zapytał, kiedy został zauważony problem ze zwierzyną leśną i o ile musiałaby być 

zmniejszona jej populacja. 

 

Pan S. K. poinformował, że w jego ocenie populacja musiałaby być zmniejszona o około 150%. 

Zwrócił uwagę, że jeżeli w lasach będzie pożywienie to zwierzyna leśna nie będzie czynić szkody w 

uprawach rolników.        

 

  brak tabliczek pod znakami drogowymi ograniczającymi tonaż do 2,5 t „za wyjątkiem dojazdu 

do pól” 

 

Zastępca Burmistrza zaproponował, aby wskazać konkretne drogi, na których ten problem 

występuje. 

 

 czyszczenie dróg po zakończeniu robót polowych 

 

Radna M. Sitko zaproponowała, aby pozwolić rolnikom na posprzątanie drogi dopiero po skończeniu 

pracy polowej.  

 

 dopłaty do paliw 

 

Pan. S. K. zaproponował, aby gmina wypłacała dodatek do paliw na oświadczenie rolnika z uwagi na 

fakt, że rolnicy obrabiają dużą ilość działek od rolników, jako użytkownicy w oparciu o umowę ustną 

a nie pisemną.    

 

 ograniczenie przejezdności dróg 

 

Pan G. M. poinformował, że drogi są w złym stanie technicznym (ubytki w nawierzchni jezdni), 

pozarastane drzewami i krzewami, brak zatok postojowych. Jako przykład podał ul. Potokową 

i Dębową. 

 

Prezes Bieruńskiej Spółki Wodnej poinformowała o konieczności przycinki drzew i krzewów na ul. 

Rolniczej. 

 

Burmistrz Miasta poinformował, że ul. Rolnicza jest na terenie Chełmu Śląskiego. Gmina 

wielokrotnie interweniowała w zakresie stanu technicznego tej ulicy. 
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Radny P. Świerkosz zwrócił uwagę, że poruszone problemy poza zwierzyną leśna są do załatwienia 

na wniosek. Zapytał, czy zainteresowani kierowali wnioski do urzędu w tych sprawach. Ważne jest, 

aby działać od razu, jeżeli jest problem skierować krótki wniosek do radnego ze swojego okręgu. 

 

Prezes Bieruńskiej Spółki Wodnej poruszyła problem bardzo wąskich dróg dojazdowych do pół, 

który należałoby rozwiązać w przyszłości. 

 

Burmistrz Miasta zwrócił uwagę, że każda sytuacja jest indywidualna oraz zachęcił do zgłaszania 

problemów na bieżąco.  

 

Radny P. Świerkosz zapytał, czy Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami zna 

te problemy i dlaczego rolnicy tak długo się z nimi borykają. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami poinformował, że rolnicy tych 

problemów nie zgłaszają. 

 

Burmistrz Miasta zwrócił uwagę, że na tej komisji powinno się powiedzieć o rodzajach problemów, 

każdy indywidualny problem trzeba rozwiązywać w zakresie procedowania w urzędzie.    

 

 utrudnienia w postaci progów zwalniających   

 

Pan J. G. poruszył sprawę oświetlenia drogowego na osiedlu Homera przy byłym biurowcu, w tym 

posadowienia latarni na środku dojazdu do pól. 

 

Zastępca Burmistrza poinformował, że zostaną podjęte próby rozwiązania problemu latarni, które 

kolidują z dojazdem do pól. 

 

Radny J. Mokry poruszył sprawę odpadów z oczyszczalni ścieków oraz zagospodarowania przez 

rolników odpadów biodegradowalnych – trawy, która jest odbierana od mieszkańców.   

 

Pan S. K. poinformował, że mógłby kompostować trawę, odpady z oczyszczalni ścieków są nawozem 

powodującym uciążliwość zapachową, który powinien być zaorany do 24 godzin. 

 

Radny P. Świerkosz wyraził opinie, że kierunki działania gminy w zakresie rolnictwa są właściwe 

i dobre. Są pewne kwestie na tyle prawnie skomplikowane, że warto by było, aby gmina 

zaangażowała się przez Wydział Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami w ich rozwiązanie. 

Zwrócił uwagę na potrzebę podejmowania działań w celu rozwiązania spraw zgłoszonych przez 

rolników oraz wypracowania mechanizmu współpracy urzędu z rolnikami, aby nie czuli się 

pozostawieni sami sobie z problemami, które mają. 

 

Pan S. K. poinformował, że w rowach obok gospodarstwa Pana Kremzy znajdują się worki, które 

utrudniają przepływ wody i przy wiosennych roztopach spowodują zalanie pól.    

 

Radny J. Mokry zapytał o roczne wykonanie prac przez Bieruńską Spółkę Wodna w ramach dotacji 

z budżetu gminy. 
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Prezes Bieruńskiej Spółki Wodnej odpowiedziała, że w latach poprzednich wykonano 35 km rowów, 

a obecnie z uwagi na zmianę przepisów dotyczących zawierania umów z pracownikami około 26 km.  

 

Radny R. Budny wyraził opinię, że w przyszłym roku dotację dla Bieruńskiej Spółki Wodnej należałoby 

zwiększyć dwukrotnie z uwagi na fakt coraz większej ilości niecek bezodpływowych na polach na 

skutek prowadzonej eksploatacji górniczej.   

 

Burmistrz Miasta poinformował, że kwestia dyskusji nad zwiększeniem kwoty dotacji jest zasadna. 

Należy natomiast skutecznie egzekwować od przedsiębiorcy górniczego realizację przez niego 

obowiązków i naprawy szkód. Trzeba również przyjrzeć się kwestii ściągalności składek od 

poszczególnych członków spółki wodnej. Ale też czy wszyscy właściciele nieruchomości, które są 

odwadniane dzięki urządzeniom melioracyjnym są członkami tej spółki. Należy pamiętać, że zgodnie 

z przepisami każdy odpowiada za wodę, która na jego nieruchomości jest.   

 

Przewodniczący komisji, wobec braku dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

następujący wniosek: 

 

Wniosek 1 

Komisja Bezpieczeństwa zapoznała się ze stanem rolnictwa w mieście i po wysłuchaniu problemów 

przedstawionych przez rolników wnioskuje do Burmistrza Miasta o: 

 dalszą pomoc w rozwiązaniu zgłoszonych problemów poprzez pośredniczenie w sprawach prawnie 

skomplikowanych celem ich załatwienia, 

 wypracowanie mechanizmu współpracy z rolnikami w celu natychmiastowego podejmowania 

działań.  

za – 7 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

W głosowaniu brało udział 7 radnych. 

 

 

Ad 2 

 

1. Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami przedstawił projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Bieruń wraz z uzasadnieniem jej podjęcia. 

 

Pani I. G. przedstawiła swoje uwagi do projektu ww. uchwały w zakresie lokalizacji pasiek 

stacjonarnych i pasiek wędrownych powołując się na akty prawne regulujące usytuowanie uli oraz 

zapisy Kodeksu Dobrej Praktyki Produkcyjnej w Pszczelarstwie. 

 

Prezes Koła Pszczelarzy Bojszowy odniósł się do wypowiedzi Pani I. Grabowskiej oraz poinformował, 

że Sejmik Województwa Śląskiego podjął uchwałę zakazującą na terenie województwa śląskiego 

hodowli pszczół odznaczających się wzmożoną agresywnością.  
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Prezes Koła Pszczelarzy Bieruń poinformował, że pszczelarze pozytywnie oceniają unormowanie 

tematu lokalizacji pasiek w Bieruniu w ww. regulaminie. Postanowienia zawarte  

w § 8-12 uważają za najbardziej optymalne zarówno w stosunku do pszczelarzy jak i mieszkańców.  

 

Zastępca Burmistrza zwrócił uwagę, że temat jest niełatwy, muszą być pogodzone interesy 

mieszkańców i pszczelarzy.     

 

Radny P. Świerkosz zwrócił uwagę, że należy wypracować dokument, który będzie służył wszystkim 

mieszkańcom Bierunia. Nie może być tak, że zostaną skonstruowane przepisy, które będą 

nieprecyzyjne. Zwrócił się o wyjaśnienie, co to jest „podwórze”. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami poinformował, że jest to 

słownictwo zwyczajowe, ale ono jest również używane przy spisywaniu aktów notarialnych. 

 

Radny P. Świerkosz zapytał, czy pojawia się również w takich aktach określenie „ogród”.    

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami poinformował, że tak. 

 

Radny P. Świerkosz zaproponował, aby doprecyzować zapis, aby to była najbardziej precyzyjna 

kwestia, nad którą nie będzie dywagacji. Zaproponował, aby w § 8 pkt 3 słowo „właściciela” zamienić 

na „właścicieli” oraz w § 8 pkt 4 zamienić „działkę niezagospodarowaną” na „działkę budowlaną”. 

 

Radna B. Panek-Bryła zaproponowała, aby zapis „podwórze” wyjaśnić z prawnikiem. 

 

Pani I. G. zwróciła uwagę, że to nie jest tylko problem na dzisiaj. Wyraziła opinię, że ule powinny 

znajdować się w znacznej odległości od zabudowań, tak, aby pszczoły nie zagrażały życiu ludzkiemu i 

w tych kategoriach należy rozważać to zagadnienie. 

 

Radny P. Świerkosz, w związku z wywiązaniem się polemiki pomiędzy Prezesem Koła Pszczelarzy 

Bieruń a Panią I. G. w temacie pszczół zgłosił wniosek formalny, aby zakończyć dyskusję w tym 

temacie. 

 

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie wniosek formalny, aby zakończyć dyskusję 

w temacie pszczół.  

 

za – 7 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

W głosowaniu brało udział 7 radnych. 

 

Radny P. Świerkosz zaproponował przyjęcie następującego wniosku: 
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Wniosek 2 

Komisja Bezpieczeństwa wnioskuje do Burmistrza Miasta o wprowadzenie następujących zmian 

w projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Bieruń: 

 w § 8 ust. 1 pkt 3 zastąpić słowo „podwórze” słowem „ogród”, 

 w § 8 ust. 3 zmienić z liczby pojedynczej „właściciela posesji” na „właścicieli posesji”. 

za – 6 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 1 głos 
 

Wniosek został przyjęty większością głosów.  

W głosowaniu brało udział 7 radnych. 

 

Radny J. Mokry zaproponował przyjęcie następującego wniosku: 

 

Wniosek 3 

Komisja Bezpieczeństwa wnioskuje do Burmistrza Miasta, aby w projekcie uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bieruń w § 10 słowa „oraz 

nazwisko i kontakt do właściciela pasieki” zastąpić słowami „oraz numer kontaktowy do właściciela 

pasieki i numer weterynaryjny pasieki”. 

za – 7 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

W głosowaniu brało udział 7 radnych. 

 

Przewodniczący komisji, wobec braku dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

następującą opinię:  

 

Opinia 1 

Komisja Bezpieczeństwa pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bieruń wraz z zaproponowanymi zmianami. 

za – 7 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

Opinia została przyjęta jednogłośnie.  

W głosowaniu brało udział 7 radnych. 

 

 

2. Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami przedstawił projekt 

uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów wraz z uzasadnieniem jej podjęcia.  

 

Radny J. Mokry zaproponował, aby rozpoznać, jakie warunki ustawowe należy spełnić, aby rolnicy 

mogli wykorzystywać odpady biodegradowalne, co być może przyczyniłoby się do obniżenia kosztów 

zagospodarowania odpadów na terenie Bierunia. 
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Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami poinformował, że chwilę obecna 

nie ma możliwości wydzielenia odpadów zielonych z odpadów biodegradowalnych. Gmina musi 

oddawać odpady zielone do instalacji regionalnej. 

 

Radna B. Panek-Bryła zwróciła uwagę, że należy zachęcać mieszkańców do zakładania własnych 

kompostowników. 

 

Radny J. Mokry zaproponował, aby utworzyć aplikacje na telefony komórkowe informującą 

o terminach odbioru odpadów na terenie miasta. 

 

Zastępca Burmistrza poinformował, że taka aplikacja została stworzona przez firmę MASTER 

i funkcjonuje od kilku lat. Na stronie internetowej urzędu zostanie zamieszczona informacja w tym 

zakresie.   

 

Przewodniczący komisji, wobec braku dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

następującą opinię: 

 

Opinia 2 

Komisja Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

za – 7 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

Opinia została przyjęta jednogłośnie.  

W głosowaniu brało udział 7 radnych. 

 

 

3. Radny P. Świerkosz zgłosił następujące sprawy: 

a) wyciąć suchą jarzębinę, która znajduje się na lewo od bloku nr 45 przy ul. Chemików, 

b) wyciąć konar akacji, który jest pochylony w kierunku placu zabaw przy ul. Chemików, 

c) rozważyć zamontowanie progu zwalniającego na drodze pomiędzy placem zabaw a blokiem 43 a-c 

przy ul. Chemików. 

 

 

4. Radna B. Panek-Bryła zaproponowała, aby Straż Miejska zwracała mieszkańcom uwagę, by 

wyprowadzali swoje psy tam gdzie jest na to miejsce. 

 

Komendant Straży Miejskiej poinformował, że w dniach 18-30 marca br. Straż Miejska zajmie się tym 

problemem. 

 

 

5. Radna M. Sitko: 

a) zapytała, czy mieszkańcy Jajost otrzymali odpowiedź, jakie stanowisko podjęła gmina w sprawie 

budowy schroniska dla bezdomnych zwierząt, 
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Zastępca Burmistrza poinformował, że w dniu dzisiejszym zostało wystosowane pismo, które nie 

zawiera stanowiska, ale informacje, że inwestor został poinformowany o sporym niezadowoleniu 

mieszkańców Jajost odnośnie budowy schroniska oraz negatywnym stanowisku Koła Łowieckiego 

w tym temacie. 

 

b) zwróciła się o usuniecie znaku „przejście na drugą stronę”, który znajduje się przy 

wyremontowanym murze oporowym przy przedszkolu w Ściernia. 

 

Zastępca Burmistrza poinformował, że zostanie to jeszcze w tym tygodniu załatwione.  

 

 

6. Przewodniczący komisji zapytał: 

a) czy były podjęte działania przez Straż Miejska w sprawie śmieci w okolicy pustostanu na osiedlu 

Homera,  

 

Komendant Straży Miejskiej poinformował, że rozezna sprawę i udzieli odpowiedzi. 

 

b) czy zostały przygotowane materiały dotyczące kampanii o psi odchodach. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami poinformował, że materiały 

dotyczące czipowania psów są już przygotowane, do nich zostaną dołączone materiały o psich 

odchodach, które są w trakcie przygotowania. 

 

 

Ad 3 

 

Przewodniczący komisji poddała pod głosowanie protokół nr 2/2018 z posiedzenia komisji w dniu 

12.02.2018 r. 

 

za – 6 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 1 głos 
 

Protokół został przyjęty większością głosów, bez uwag. 

W głosowaniu brało udział 7 radnych. 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

 

Na tym protokół zakończono.                                                              

Protokołowała:               Przewodniczący  

Janina Berger       Komisji Bezpieczeństwa 

 

DARIUSZ CZAPIEWSKI 


